
      Protokół nr XXXVIII/2021 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 31 sierpnia 2021 r.  

w godz. 15:00 do 18:40 w Gminnym Centrum Kultury w Małej Nieszawce  

 

W posiedzeniu wzięło udział 12 radnych. 

Obecni: 

1. Aniela Grela 

2. Mieczysław Kociucki 

3. Dorota Krychowiak 

4. Aleksandra Rębacz 

5. Alina Sobecka 

6. Katarzyna Streich 

7. Jadwiga Szczygielska 

8. Rafał Szulc 

9. Wioletta Szymańska 

10. Ireneusz Śmiechowski 

11. Ewa Tarkowska 

12. Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Nieobecni: 

1. Grzegorz Dombrowski  

2. Ryszard Kryszewski 

3. Marcin Sobiech  

 

Proponowany porządek obrad: 

1.  Otwarcie posiedzenia: 

     a) stwierdzenie quorum,  

     b) przyjęcie porządku obrad.    

2. Przyjęcie protokołu: 

a) XXXIV sesji , która odbyła się 25 maja 2021 roku, 

b) XXXV sesji, która odbyła się 22 czerwca 2021 roku, 

c) XXXVI sesji, która odbyła się 29 czerwca 2021 roku.    

3.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a)  określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wielka Nieszawka w roku szkolnym 

2021/2022 (druk nr 1), 

b) zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na rok 2021  (druk nr 2), 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wielka Nieszawka na lata 2021-2024 

(druk nr 3).  

Przerwa 

4. Informacja z działalności Komisji między sesjami – referują przewodniczący Komisji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z realizacji podjętych uchwał. 

6. Interpelacje i wolne wnioski. 

7. Zakończenie sesji. 



 

Ad.1  

a) XXXVIII sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy 

Wioletta Szymańska. Na wstępie powitała Pana Wójta, Panie i Panów Radnych, 

pracowników urzędu, mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w momencie otwarcia obrad na 15 radnych obecnych jest 12, 

co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii. 

 

b) Przewodnicząca Rady zapytała czy zgłaszane są uwagi dotyczące porządku obrad. 

Radna Aniela Grela zgłosiła wniosek o dodanie do porządku obrad dwóch wniosków 

formalnych i stanowiska klubu radnych „Wspólne Gniazdo”.  

Radny Mieczysław Kociucki złożył wniosek formalny do Rady Wielka Nieszawka.  

Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głosowanie wniosek formalny klubu radnych 

„Wspólne Gniazdo” o przedstawienie informacji dotyczącej stopnia realizacji inwestycji i 

zadań, na które pozyskano środki zewnętrzne na rok 2021.   

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, 

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Rafał Szulc 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głosowanie wniosek formalny klubu radnych 

„Wspólne Gniazdo” o przedstawienie w terminie do dnia 15 września 2021 roku pełnej 

analizy kosztów związanych z wywozem śmieci komunalnych za 2020 r.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, 

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz 

Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 



Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głosowanie stanowisko klubu radnych 

„Wspólne Gniazdo” w sprawie przygotowania przetargu przez Gminę Wielka Nieszawka na 

wywóz odpadów komunalnych na 2022 r.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 8 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, 

Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski  

PRZECIW: 1 

Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3 

Aleksandra Rębacz, Rafał Szulc, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głosowanie wniosek formalny radnego 

Mieczysława Kociuckiego w sprawie przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną kontroli 

przebiegu prac związanych z budową wodociągu i kanalizacji ul. Sowiej.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, 

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Rafał Szulc 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad po zmianach.   

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, 

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Rafał Szulc 



NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła zmieniony porządek obrad 

większością głosów.  

 

Ad.2  

a) Przewodnicząca Rady poinformowała, że do biura Rady Gminy nie wpłynęły uwagi co do 

treści protokołu z XXXIV sesji, która odbyła się w dniu 25 maja 2021 roku. Przewodnicząca 

poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXIV sesji w przedstawionej treści.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna 

Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Aniela Grela, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w wyniku głosowania protokół z XXXIV sesji został 

przyjęty przez Radę Gminy większością głosów.   

 

b) Przewodnicząca Rady poinformowała, że do biura Rady Gminy nie wpłynęły uwagi co do 

treści protokołu z XXXV sesji, która odbyła się w dniu 22 czerwca 2021 roku. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXV sesji w przedstawionej 

treści.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna 

Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Aniela Grela 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

  



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w wyniku głosowania protokół z XXXV sesji został 

przyjęty przez Radę Gminy większością głosów.   

 

c) Przewodnicząca Rady poinformowała, że do biura Rady Gminy nie wpłynęły uwagi co do 

treści protokołu z XXXVI sesji, która odbyła się w dniu 29 czerwca 2021 roku. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXVI sesji w 

przedstawionej treści.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna 

Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Aniela Grela, Rafał Szulc 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w wyniku głosowania protokół z XXXVI sesji został 

przyjęty przez Radę Gminy większością głosów.   

 

Ad. 3 

 

a) Przewodnicząca Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1). 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.   

Radna Alina Sobecka – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radna Katarzyna Streich – zwróciła uwagę, że do końca roku nastąpi wzrost cen paliw. 

Czy komisja opiniując projekt uchwały brała pod uwagę możliwe zwyżki cen paliw ?  

Radna Alina Sobecka – odpowiedziała, że komisja opiniowała na podstawie kwot zawartych 

w projekcie uchwały.   

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wielka Nieszawka w roku szkolnym 

2021/2022 (druk nr 1). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 



ZA: 12 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, 

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz 

Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXXVIII/209/2021).  

 

b) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2). 

Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Radna Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja nie wniosła 

zastrzeżeń do następujących punktów wprowadzonych po stronie dochodów i wydatków. 

Wprowadzenie środków na dopłatę do biletów ulgowych , wprowadzenie środków na remont 

drogi gminnej w Brzozie od Nadleśnictwa Gniewkowo w wysokości 25 tys. zł, wprowadzenie 

środków ze zwrotu części wydatków poniesionych na fundusz sołecki w 2020 r. Ponadto 

wprowadzenie środków i wydatkowanie z przeznaczeniem na wyposażenie szkół  

w podręczniki i materiały edukacyjne. Wydatkowanie środków na sporządzenie planów 

urbanistycznych, wprowadzenie środków i wydatkowanie na zakup mikrobusu  

z przystosowaniem przewozu osób niepełnosprawnych. Komisja nie wniosła również 

zastrzeżeń w punkcie przesunięć pomiędzy paragrafami na wnioski dyrektorów szkół  

i przedszkola. Jednocześnie Komisja Rewizyjna zwróciła uwagę, iż kwota 6 tys. zł 

wpływająca na zorganizowanie telefonicznego punktu zgłoszeń potrzeb transportowych do 

spraw szczepień, zostaje przekazana w całości na wypłatę wynagrodzenia dla koordynatora, 

które wynosi 3 tys. zł na miesiąc. Komisja zwraca uwagę, że koordynator pełniący te funkcję 

wykonuje ją w czasie swoich obowiązków służbowych. W zakresie zgody na ściągnięcie  

z pozycji dochodów kwoty 2.339.263 zł oraz w pozycji wydatków 3.331.805 zł komisja nie 

wyraża pozytywnej opinii. Uważa to za bezpodstawne ponieważ inwestycja została 

wprowadzona do projektu uchwały budżetowej 29 grudnia 2020 roku i została zaakceptowana 

pozytywnie. Nie jest zasadne wycofywanie tej inwestycji i przenoszenie na rok następny  

w trackie trwania roku budżetowego. Odnośnie zwiększenia środków do projektu pt. 

modernizacja budynku przy ul. Leśnej w Małej Nieszawce wraz z infrastrukturą  

i zagospodarowaniem terenu w ramach rewitalizacji LGD. Komisja nie ma pewności czy ma  

to swoje uzasadnienie w projekcie inwestycji. Komisja sugeruje dostosowanie projektu do 

obecnych możliwości finansowych. Odnośnie punktu dotyczącego wprowadzenia po stronie 

wydatków kwoty 5 tys. zł na wypłatę odszkodowania, komisja nie może się w tej kwestii 

wypowiedzieć, ponieważ nie otrzymała informacji na jakie odszkodowanie należy 

przeznaczyć te środki, oraz  na podstawie jakich decyzji.   

Skarbnik Monika Szczerkowska – odpowiedziała, że wypłata odszkodowania jest z mocy 

przepisów prawa. Ono wynika z faktu, iż mieszkaniec, który dokonuje podziału 

nieruchomości zgodnie z obowiązującym na terenie gminy miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego, i działka w tym planie jest przeznaczona pod drogę 



publiczną, przechodzi z mocy prawa na własność gminy, a gmina jest zobowiązana według 

przepisów do wypłaty odszkodowania.   

Kier. Referatu Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji – powiedziała, że Wojewoda 

Kujawsko-Pomorski w związku z realizacją Narodowego Programu Szczepień wydał decyzje 

administracyjną dotyczącą zorganizowania przez JST transportu dla osób mających trudności 

w samodzielnym dotarciu do punktów szczepień. Poprosił o zorganizowanie infolinii dla 

mieszkańców funkcjonującą w godz. 8-15, oraz niezwłoczne powołanie gminnego 

koordynatora do spraw szczepień. Koordynator został powołany  zarządzeniem Wójta Gminy 

Wielka Nieszawka. Zlecone gminie zadania finansowane są z budżetu państwa. Stawka 

finansowania to 3 tys. zł miesięcznie. Gmina może przeznaczyć jedną stawkę miesięczną na 

zorganizowanie stanowiska koordynatora. Pieniądze nie pochodzą z budżetu gminy.    

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przekazał, że Komisja Rewizyjna oraz radni obecni na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej mieli przedstawioną pełną informacje dot. 

termomodernizacji. Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

poinformował, że w wyniku przeprowadzonej oceny merytorycznej drugiego stopnia wniosek 

umieszczono w projekcie listy rankingowej projektów ocenionych pozytywnie. Decyzję w 

spawie przyznania dofinansowania na rzecz projektu, podejmuje operator programu po 

zasięgnięciu opinii Komitetu do spraw Wyboru Projektów.  

Radna Katarzyna Streich – powiedziała, że Wójt mógł podjąć decyzję, i wyznaczyć inną 

osobę na koordynatora, która mogłaby pełnić tę funkcję nie w godzinach swojej pracy.  

Zasugerowała aby dostosować projekt modernizacji GCK do obecnych realiów, ze względu 

na duży wzrost kosztów materiałów budowlanych i robocizny. Zmiana budżetowa bez 

przyjęcia zmian w postaci dochodu kwoty na termomodernizacje w wysokości 2.339.263 zł  

i bez dokonania zmiany, ściągnięcia w dziale wydatków 3.331.805 zł wychodzi nam deficyt 

9.009.878 zł. Jeżeli rada gminy zgodzi się na ściągnięcie inwestycji dochód 8.017.033 zł.  

Radna powiedziała, że nie widzi podstaw by ściągać w trakcie roku budżetowego pieniądze 

do których nie ma żadnej pisemnej decyzji. Zapytała Wójta czy otrzymał decyzje pisemną  

o tym, że środki nie zostaną przyznane ? W jakim terminie będzie podjęta decyzja ?  

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że nie ma informacji kiedy otrzymamy 

dofinansowanie. Jeżeli nastąpi to pod koniec roku, nie zdążymy przeprowadzić procedury 

przetargowej na wykonanie. Stąd taka decyzja aby to dofinansowanie ściągnąć. 

Radna Katarzyna Streich – powiedziała, że nie ma pisemnej decyzji. Jeżeli wprowadza się 

pieniądze na inwestycje, powinna być ona założona do końca roku, a jeśli jej nie wykonamy 

powinniśmy ją przenieść na rok następny.   

Skarbnik Monika Szczerkowska – wytłumaczyła, że ta inwestycja nie jest zdejmowana, 

Urząd Gminy z niej nie rezygnuje. Do projektu budżetu była wprowadzona bo musiała, jako 

wyjątkowa inwestycja, która jest finansowana z funduszy norweskich. Był wymóg  

wprowadzenia do budżetu i zabezpieczenia środków po stronie dochodowej i wydatkowej aby 

w ogóle zaczęła się procedura pozyskiwania tych środków. Wniosek korzystnie zaopiniowany 

przeszedł pozytywną opinie merytoryczną. Do zadania podejdziemy w momencie kiedy 

otrzymamy dofinansowanie.  

Radna Katarzyna Streich  - zaproponowała aby poczekać, decyzja o podpisaniu umowy 

nastąpi na przełomie września i października. Wtedy Rada Gminy powinna podjąć decyzję 



czy ściągnąć te pieniądze. Działanie w tej chwili jest bezpodstawne. Złożyła wniosek 

formalny o wycofanie tego punktu z projektu uchwały budżetowej.   

Skarbnik Monika Szczerkowska – w przypadku ściągnięcia tej inwestycji potrzebna jest 

autopoprawka, w dniu dzisiejszym nie przejdą żadne zmiany. Podpisanie umowy zgodnie  

z ustawą o finansach publicznych jest możliwe jeżeli Rada Gminy zatwierdziła projekt w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. Ściągnięcie tych środków i przeniesienie na przyszły rok, 

nie przeszkadza w podpisaniu umowy.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – nawiązał do rewitalizacji budynku Gminnego Centrum Kultury.  

Powiedziała, że jeżeli otrzymamy 130 tys. zł z budżetu państwa, 1 mln zł od LGD, zostanie 

nam dołożenie po przetargu 170 tys. zł, co warto uczynić i tę rewitalizację budynku wraz  

z wyposażeniem, ogrodzeniem i monitoringiem wykonać.   

Radna Jadwiga Szczygielska – zapytała czy w związku z planowanym zakupem samochodu 

ze środków otrzymanych z PFRON, jest planowane zatrudnienie nowego kierowcy ? 

Samochód będzie własnością Urzędu Gminy czy Ośrodka Zdrowia ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że samochód będzie własnością Gminy Wielka 

Nieszawka, nie jest planowane zatrudnienie nowego kierowcy, ponieważ w Urzędzie Gminy 

są zatrudnieni kierowcy z uprawnieniami do przewozu osób niepełnosprawnych.      

Radny Arkadiusz Wyrzykowski – powiedział ,że wyjaśnienia Pani Skarbnik są bardzo 

zrozumiałe. Nie zdarza się aby w projektach nie dokonywano żadnych zmian. 

Dofinansowanie do rewitalizacji budynku przy GCK w kwocie 170 tys. zł. przy obecnym 

wzroście cen, nie jest dużą kwotą.   

Radna Aniela Grela – zapytała czy w zakresie robót budynku GCK jest wymiana całego 

ogrodzenia ? Czy jest dokładnie wyliczone ile w całości będzie kosztował ten plac zabaw ? 

Skąd kwota 170 tys. zł odnośnie zakupu samochodu, czy jest jakaś konkretna propozycja, 

marka samochodu ? Czy jest podłączona już ulica Sowia, mieszkańcy mają już wodę ? 

Kier. Referatu Inwestycji – w kwestii modernizacji GCK jest określony zakres, który jest 

wpisany w Lokalnym Programie Rewitalizacji, który był przedmiotem uchwały. Zmniejszenie 

zakresu jest jednoczesnym zmniejszeniem wartości dofinansowania, a nie poziomu 

dofinansowania, który będzie utrzymany na ok 90 %. W temacie termomodernizacji Szkoły 

Podstawowej w Cierpicach, w tym roku środki nie zostaną wydane, ponieważ ten projekt jest 

w trybie zaprojektuj i wybuduj. Zanim zorganizowany zostanie przetarg, podpisanie umowy  

z wykonawcą, przystąpienie do prac projektowych, będzie rok 2022. Ulica Sowia nie jest 

jeszcze podłączona, najprawdopodobniej wykonawca zejdzie z budowy. W najbliższym 

czasie będą podejmowane decyzje żeby zakończyć te inwestycje w inny sposób.   

Radny Mieczysław Kociucki – powiedział, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej była 

podana informacja, że wykonawca pobrał do badań dwie próbki wody z ul. Sowiej, które 

okazały się nieodpowiednie. Próbki pobrane na zlecenie Urzędu okazały się dobre. Odcinek 

ul. Sowiej musi być podłączony do głównej magistrali, więc skąd były pobrane do badań 

próbki wody ?  

Kier Referatu Technicznego – odpowiedział, że firma powinna zrobić badania wody na 

odcinku sieci który wybudowała. Pobrała próbki z tej sieci, ale też jednocześnie pobrała 

próbki z głównej magistrali. 

Radny Mieczysław Kociucki - następnie odniósł się do wniosku Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Cierpicach, która wystąpiła o dofinansowanie. Zapytał czy zostały policzone 



koszty naszego wkładu, oraz jakie będą z tego profity ? Pod koniec 2018 roku zamknięto 

Przedszkole „Leśny Ludek”. Miano przystąpić do modernizacji, była umowa dżentelmeńska. 

Przez 3 lata nic się nie wydarzyło w tym miejscu.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że chcemy iść do przodu, rozwijać się, dlatego 

dobrym pomysłem jest założenie fotowoltaiki. Planowane jest ocieplenie budynku jednostki 

podległej wraz z założeniem fotowoltaiki. Chcemy tym samym zbić koszty energii. Jeżeli 

mamy taka możliwość, będzie dofinansowanie, trzeba to zrobić.  

Radny Mieczysław Kociucki – zapytał czy są przeprowadzone koszty jakie uzyskamy 

dostając dofinansowanie ? Jakie my uzyskamy z tego profity i w jakim czasie ? Czy w szkole 

będzie ogrzewanie elektryczne po założeniu fotowoltaiki ?  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że ogrzewanie będzie gazowe.   

Radna Katarzyna Streich – odniosła się do wójta mówiąc, że przedstawia projekt uchwały 

w którym ściąga te inwestycje z budżetu.  

Skarbnik Monika Szczerkowska – powiedziała, że nie ściągamy tej inwestycji, tylko 

dajemy radzie sygnał, że nie damy rady zrealizować inwestycji w tym roku. Mamy plan aby 

ją zrealizować w przyszłym roku.  

Radny Arkadiusz Wyrzykowski – powiedział, że wyjaśnienia Pani Skarbnik są bardzo 

jasne. Wszyscy chcemy aby zostało to zrealizowane. Inwestycja nie jest wycofywana, tylko 

przesuwana w czasie.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie wniosek formalny 

radnej Katarzyny Streich dotyczący zdjęcia punktu nr 5 w uzasadnieniu po dochodach, i pkt 4 

w wydatkach projektu uchwały.   

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 5 

Aniela Grela, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski 

PRZECIW: 6 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy odrzuciła wniosek formalny większością 

głosów.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Wielka Nieszawka na rok 2021 (druk nr 2). 

 

 



Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 8 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

PRZECIW: 1 

Katarzyna Streich 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Wioletta Szymańska 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXVIII/210/2021).  

 

c) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3). 

Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Radna Katarzyna Streich – poinformowała, że  Komisja nie opiniowała tego projektu 

uchwały. Zasugerowała, że przyjęcie uchwały zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, jest  

konsekwencją przyjęcia zmiany uchwały budżetowej.   

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radna Aniela Grela - zwróciła uwagę aby nie robić tak wielu przesunięć budżetowych w 

jednym projekcie uchwały.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wielka Nieszawka na lata 2021-2024 (druk 

nr 3). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 8 

Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka,  Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc,  

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

PRZECIW: 2 

Aniela Grela, Katarzyna Streich 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Mieczysław Kociucki, Wioletta Szymańska 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXVIII/211/2021).  



d)  Przewodnicząca Rady odczytała wniosek formalny Klubu "Wspólne Gniazdo"  

o przedstawienie informacji dotyczącej stopnia realizacji inwestycji i zadań, na które 

pozyskano środki zewnętrzne na rok 2021. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie wniosku 

formalnego  Klubu "Wspólne Gniazdo" o przedstawienie informacji dotyczącej stopnia 

realizacji inwestycji i zadań, na które pozyskano środki zewnętrzne na rok 2021. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka,  

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Rafał Szulc, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła wniosek formalny większością 

głosów.  

 

e)  Przewodnicząca Rady odczytała wniosek formalny Klubu "Wspólne Gniazdo"  

o wniosek formalny klubu "Wspólne Gniazdo" o przedstawienie w terminie do dnia 

15.09.2021 r. pełnej analizy kosztów związanych z wywozem śmieci komunalnych za 2020 

rok.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radna Aniela Grela – powiedziała, że radni już wcześniej prosili o przedstawienie takiej 

analizy za półrocze, do tej pory nie uzyskano odpowiedzi, a jest to bardzo istotne.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie wniosku 

formalnego  klubu "Wspólne Gniazdo" o przedstawienie w terminie do dnia 15.09.2021 r. 

pełnej analizy kosztów związanych z wywozem śmieci komunalnych za 2020 rok.  
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka,  

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Rafał Szulc 

NIEOBECNI:3 



Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła wniosek formalny większością 

głosów.  

 

f)  Przewodnicząca Rady odczytała stanowisko w sprawie przygotowania przetargu przez 

Gminę Wielka Nieszawka na wywóz odpadów komunalnych na 2022 rok.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radna Aleksandra Rębacz – zasugerowała ,aby w miesiącu listopad bioodpady były 

odbierane co tydzień, ze względu na zwiększoną ich ilość w tym czasie. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie stanowiska   

w sprawie przygotowania przetargu przez Gminę Wielka Nieszawka na wywóz odpadów 

komunalnych na 2022 rok.  
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka,  

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski,  

Arkadiusz Wyrzykowski 

PRZECIW: 1 

Ewa Tarkowska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Rafał Szulc 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła stanowisko   

w sprawie przygotowania przetargu przez Gminę Wielka Nieszawka na wywóz odpadów 

komunalnych na 2022 rok większością głosów.  

 

 

g)  Przewodnicząca Rady odczytała wniosek formalny radnego Mieczysława Kociuckiego   

w sprawie kontroli budowy wod-kan na ul. Sowiej.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radna Aleksandra Rębacz – zapytała kto miałby przeprowadzić kontrolę ul. Sowiej ? 

Radny Mieczysław Kociucki – odpowiedział, że Komisja Rewizyjna.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie wniosku 

formalnego  radnego Mieczysława Kociuckiego  w sprawie kontroli budowy wod-kan na ul. 

Sowiej.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 



ZA: 10 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka,  

Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Rafał Szulc, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła wniosek formalny większością 

głosów.  

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy.  

Po przerwie Przewodnicząca Rady wznowiła obrady.  

 

Ad. 4 

Przewodnicząca Rady oddała głos przewodniczącym Komisji w celu złożenia informacji o 

działalności komisji między sesjami, i tak: 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Streich – poinformowała, że Komisja 

spotkała się w dn. 29 lipca w sprawie kontroli realizacji uchwał, 27 sierpnia w celu  

opiniowania materiałów na sesję.   

Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska 

i Inwestycji Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 12 lipca 

opiniując wnioski mieszkańców o przekształcenia gruntów.   

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 30 sierpnia w celu opiniowania materiałów na 

sesję.   

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Aleksandra Rębacz – 

poinformowała, że Komisja nie spotykała się między sesjami.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ireneusz Śmiechowski – 

poinformował, że Komisja nie spotykała się między sesjami.  

 

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację z realizacji uchwał podjętych na XXXVI sesji 

Rady Gminy, która odbyła się w dn. 29 czerwca 2021 roku, oraz na XXXVII sesji Rady 

Gminy, która odbyła się w dn. 9 lipca 2021 roku.  

 

Ad. 6 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Rady – pogratulowała mieszkankom gminy Wielka Nieszawka za sukcesy 

uzyskane w kolarskich mistrzostwach świata kobiet kategorii Masters. Ponadto złożyła 

gratulacje zespołom wokalnym seniorów, oraz sołtys Brygidzie Czapiewskiej za organizacje 

wielu akcji krwiodawstwa. Przewodnicząca odniosła się także do wydarzeń sesji 

absolutoryjnej. Wielu mieszkańców pytało co Rada Gminy zamierza zrobić z ponownym nie 



udzieleniem Wójtowi Gminy wotum zaufania. Rada jako przedstawiciel mieszkańców oceniła 

pracę wójta. To nie Rada Gminy wybierała wójta, i to nie rada będzie go odwoływała. Jeśli 

mieszkańcy tak uważają, mają możliwości by wystąpić z inicjatywą społeczną.   

Radny Arkadiusz Wyrzykowski – zasugerował aby w przyszłym projekcie budżetu 

zagwarantować środki finansowe dla osób, którzy nie mogą przyłączyć się do kanalizacji 

gminnej. Wskazał na zły stan kostki brukowej na ul. Olszynowej i Polnej.   

Radna Katarzyna Streich – zapytała czy zostały zgłoszone wnioski o dowóz dzieci 

niepełnosprawnych do szkół w Toruniu. Ile osób złożyło wnioski ? Czy dowóz będzie 

realizowany tylko na podstawie zwrotu kosztów za paliwo ? Czy nie jest tak, że gmina ma 

obowiązek na wniosek rodzica dowieźć te dzieci do danej szkoły. Radna poruszyła temat 

budowy ścieżki rowerowej na odcinku szkoły podstawowej w Małej Nieszawce. Jutro jest 

rozpoczęcie roku szkolnego, a na tym odcinku nie zostały wykonane żadne prace poza 

przesunięciem płotu. To w czasie wakacji przy tak newralgicznym punkcie, powinny były 

zostać w pierwszej kolejności roboty budowlane. Zapytała odnośnie realizowanych 

inwestycji, jakie budowy dróg rozpoczęto, kiedy się to wszystko rozpocznie ? Do końca roku 

zostały 4 miesiące, a nie ruszyła żadna inwestycja.  

Kier. Referatu Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji – powiedziała, że jeżeli chodzi  

o dowóz uczniów niepełnosprawnych do szkół w Toruniu, dwóch rodziców złożyło wnioski.   

Gmina zapewnia dowóz uczniów do szkół, albo realizuje ten obowiązek poprzez podpisanie 

umowy z rodzicem, i zwrot kosztów dowozu. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – Urząd Gminy nie jest wykonawcą ścieżki rowerowej.  

Z dotychczasowych prac nie jesteśmy zadowoleni. Wpłynął wniosek do Marszałka 

Województwa w sprawie przesunięcia terminu zakończenia robót budowlanych na ścieżce 

rowerowej. Jeżeli chodzi o inwestycje realizowane na terenie Gminy Wielka Nieszawka,  to 

m.in. przebudowa chodnika w Małej Nieszawce. Kończą się prace na ul. Żeglarzy, 

postawiono wiatę turystyczną na Brzozie. Przebudowano ul. Leśną w Cierpicach.  

W najbliższym czasie zacznie się przebudowa ul. Wiązowej i Różanej w Małej Nieszawce,  

a także budowa chodnika na ul. Sosnowej w Cierpicach.  

Radna Aniela Grela – zwróciła uwagę, że gmina tonie w zielsku i śmieciach. Poprosiła  

o większy nadzór na kierownikiem referatu technicznego.  

Radna Alina Sobecka – zapytała odnośnie sytuacji na ul. Bydgoskiej w Cierpicach. Miały 

być prowadzone rozmowy z nadleśnictwem na temat przejęcia tych dróg leśnych. Czy są już 

jakieś decyzje w tej sprawie ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że by przejąć te drogi potrzebne są na to 

pieniądze. Chcemy w budżecie przyszłorocznym zarezerwować środki na wykup tej drogi.  

Radna Jadwiga Szczygielska – zapytała jakie są decyzje odnośnie prac melioracyjnych na 

terenie naszej gminy. Jak odnosi się to do przygotowania przyszłorocznego budżetu gminy? 

Zapytała Wójta o przebudowę ulicy Ogrodowej, co się dzieje na ul. Rzemieślniczej w Małej 

Nieszawce?   

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że w najbliższym czasie odbędzie się spotkanie  

z radnymi i sołtysami w sprawie melioracji na terenie gminy Wielka Nieszawka. Poruszane 

będzie m.in. powstanie Spółki Wodnej. W dniu dzisiejszym na ul. Ogrodowej rozpoczęły się 

prace budowalne, wykonawca zaczął od prac elektrycznych. Jeżeli chodzi o ul. Rzemieślniczą 

są wykonane wstępne podziały, będzie umówiony akt notarialny. 



Ad.7 

Przewodnicząca Rady Gminy Wioletta Szymańska podziękowała zebranym za wzięcie 

udziału w XXXVIII sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknęła obrady.  

 

Protokołował                                                           Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                               (-) Wioletta Szymańska 

 

 

 

 


